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Svar på spørgsmål fra Heidi Bank (V) stillet den 14. oktober 2021.  

Spørgsmål nr. 45: 

Hvad menes med ”rækkefølgeplanlægning”, jf. regeringens udspil ”Tættere på II – 

Byer med plads til alle”, side 16, sidste afsnit? Og hvordan forestiller regeringen sig, at 

”rækkefølgeplanlægning” skal foregå i praksis? 

Svar: 

Planloven har siden 2015 åbnet mulighed for at stille krav i en lokalplan om, at op til 

25 pct. af boligmassen i nye boligområder skal være almene boliger.  

I forbindelse med evalueringen af planloven mv. har kommuner og KL peget på pro-

blemer med at sikre, at de almene boliger, som kommunerne beslutter at stille krav om 

i lokalplaner, opføres i nogenlunde samme takt som privat boligbyggeri.  

Med rækkefølgeplanlægning menes, at kommunerne får mulighed for at fastlægge 

rækkefølge i fremtidige lokalplaner, så planlagte almene boliger opføres i nogenlunde 

samme tempo som privat byggeri. 

I praksis kan rækkefølgeplanlægning tilrettelægges på forskellig vis. Forslag til den 

praktiske tilrettelæggelse vil blive forelagt for planlovsforligskredsen. 

 

Med venlig hilsen 

Kaare Dybvad Bek 
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